



أنا قد جئت نوراً إلى العالم

(يوحنا ١٢ : ٤٦)

❖ تحدث السيد المسيح عن نفسه قائلاً بأنه هو "نور العالم". وهذه الحقيقة قد سبق وذكرها لنا داود النبي عند قوله "الرب نورى وخلصى" (مز ٢٧ : ٧). فكما أن النور الطبيعي يمحو الظلام ويكشف لنا ما هو خفى ... نجد أيضاً أن كلمة الرب المنيرة تهب الذين لهم كل الإيمان أن يدركوا ويروا ويبصروا أسرار وأعماق مكلوت الله وذلك من خلال هذا النور الإلهي.

❖ فالقوانين التي للطبيعة وكذلك أيضاً مبادئ الحياة الروحية تتحد في أن النور والظلمة لا يجتمعا سوياً. فعندما يجيء النور يتبدد الظلام خارجاً. وأيضاً الظلام لا يمكنه على الإطلاق أن يقهر النور... إلا إذا كان هذا النور لا وجود له.

❖ فهذا النور الذى يبدد الظلام له فوائد روحية عميقة وهي:
أولاً : النور يكشف لنا الحقائق ويظهرها لنا... فنحن من خلال الثقة في كلمة الله المنيرة نتعرف على طبيعة أنفسنا وندرك تماماً بأن الله أمين وحق ولا يتغير وهذا ما عبر عنه جيداً القديس يعقوب الرسول في رسالته "ولكن ليطلب بإيمان غير مرتاب البتة" (يع 1 : 6) "كل عطية صالحة وكل موهبة تامة هي من فوق نازلة من عند أبى الأنوار الذى ليس عنده تغير ولا ظل دوران" (يع 1 : 17).

ثانياً : النور يرشدنا ويدلنا للطريق الذى يجب أن نسلكه. النور يقودنا إلى أين نذهب؟! النور يجعلنا نعبر ونجتاز هذه التجارب المحيطة بنا!!! النور يضع لنا هذا الأساس الذى سنبنى عليه أهدافنا وسعادتنا الروحية!!! لذلك يصرخ داود قائلاً "سراج لرجلى كلامك ونور لسبيلي" (مز 119 : 105).

ثالثاً: النور يعطينا رجاء في كل شيء تمتد إليه أيدينا ومتذكرين دائماً قول المرتل "إذا سقط لا ينطرح لأن الرب مسند يده" (مز 37 : 24). فنحن دائماً في حاجة إلى يد الله القوية لكي تعيننا ولاسيما في وقت التجارب والشدائد.

❖ إلهي ... في كلامك الممتلئ نوراً أجد كل حياة وصدق ... فزدنى حباً له وإجعلنى مشتاقاً إليه دائماً.

I have come as a light into the world

(John 12 : 46)

❖ The Lord Jesus Christ speaks of Himself as the light of the world. In his psalm, David mentioned to us this truth saying "The Lord is my light and my salvation" (Psalm 27 : 1). Just as natural light exposes the darkness and reveals what is hidden, so God's word enables those with eyes of faith to perceive the hidden truths of God's kingdom.

❖ We understand the physical law that is also a spiritual law: light and darkness cannot occupy the same space at the same time. Light dispels darkness. When light is present, darkness is vanquished and must depart. More importantly, darkness cannot conquer light unless the light is diminished or departed.

❖ Yet, here are some other concrete benefits of the light that vanquishes darkness:

First: light reveals the truth and shows it to us. We, by trusting God's word, can know the truth about ourselves and we begin to see that God is faithful and true, steadfast and unchanging, just as Saint James says in his epistle "But let him ask in faith, with no doubting" (James 1 : 6)... "Every good gift and every perfect gift is from above, and comes down from the Father of lights, with whom there is no variation or shadow of turning" (James 1 : 17).

Second: light provides direction: it leads us to the way that we should follow, and where we should go. It makes us navigate through circumstances and trials. And on what we should base our goals or happiness. The Bible teaches in Psalm "Your word is a lamp to my feet and a light to my path" (119:105).

Third: Light offers hope in every thing we do, remembering also David in his psalm "Though he fall, he shall not be utterly cast down; for the Lord upholds him with his hand" (Psalm 37 : 24). We want and need God's powerful hand to help us through, especially when trouble comes.

❖ My Lord, in Your lighting word I find life and truth, so increase my love and zeal for your word..

Condolences

The church shares her beloved their feelings and prays that the souls of the departed be reposed in the bosom of the saints:

1. The departed Leila, sister of Magdi Adly Mikhail and relative of his wife Mervat.
2. The departed Leila Mankarios, mother of Gamal, Hala and Ihab and relative of Colette, Nader and Vivianne.

Church News and Schedule by telephone: 514- 274-1589

website www.stmarkmontreal.ca email: mark@saintmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service Schedule

مواعيد الخدمة

+ Meeting of Saint John the beloved	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7 - 8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu	8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Sons of Light club	Sat	2½ - 7	PM	+ نادي أبناء النور
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat	7½ - 11	PM	+ عشية — درس كتاب- تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	12 - 1½	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Hymns Meeting	Sun	1½ - 2	PM	+ درس ألحان
+ Servants Meeting	Sun	2 - 3	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. صلى قداس الأحد الماضى أبونا فليمون كاهن بورسعيد الرب يعوض محبته.
2. درس الكتاب بعد عشية السبت المقبل من إنجيل متى "قوانين النعمة".
3. بدأ الحجز لمؤتمر الفتيان من 21 - 23 يونيو بقاعة الكنيسة - الأماكن محدودة.
4. تقوم الكنيسة بتنظيم معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية (6 - 12 سنة)، لتسجيل الأسماء الإلتصال بنيفين أسعد (514 - 583 62 43).
5. إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب الثلاثاء القادم.
6. تقوم أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس برحلة إلى Parc Nature بلالفال السبت القادم.
7. يقام قداس أربعين السبت القادم للمرحوم مينا إسكندر عوض الله.

معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أبناءها جون ستانيستريت وزوجته ليفيت لوزا بمعمودية الإبنة المباركة مارا ألكسندرا بارك الله في نموها ونشاطها.

إكليل مبارك

تهنيء الكنيسة أبناءها جون دميان وعروسه ماريان عبيد بالإكليل المبارك و ترحو لهما حياة سعيدة وثمرأ صالحأ.

مشاركة

تشارك الكنيسة أعباءها مشاعرهم وتطلب نياحاً وراحة للمتقنين في أحضان القديسين
1. المرحومة ليلي شقيقة مجدى عدلى ميخائيل وقريبة زوجته مرقت
2. المرحومة ليلي منقريوس والدة جمال وهالة وإيهاب وقريبة كوليت ونادر وقيفيان.

CHURCH NEWS

1. Father Philemone, the priest of Port Said, prayed with us last Sunday, may the Lord compensate him for his love.
2. Next Saturday's Bible study will be from the book of Matthew "the Laws of Grace".
3. Reservations for the Junior Youth Convention (JYC) (21 - 23 June) have begun - places are limited.
4. The Church is organizing a summer camp for the children of the primary stage (6 - 12 years old). For reservation please call Nevine Assaad (514 - 583 62 43).
5. The meeting of Saint John the beloved group will be next Tuesday.
6. St. Monica and St. Augustine Group is organizing a trip to Parc Nature in Laval next Saturday.
7. The Holy Liturgy in memory of the departed Mina Iskander Awadalla will be next Saturday.

Blessed Baptism

The Church congratulates her beloved John Stanistreet and his wife Evette Loza for the baptism of the blessed daughter Mara Alexandra May God bless her upbringing and growth.

Holy Matrimony

The church congratulates her beloved John Demian and his bride Marianne Ebeid for their wedding and wishes them a happy and fruitful life.